
 
 

SPRAWOZDANIE NR 1 
STAROSTY WARSZAWSKIEGO ZACHODNIEGO 

z dnia 17 stycznia 2022 r. 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie Warszawskim Zachodnim w 2021 roku 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku została powołana w celu realizacji zadań Starosty w zakresie 
zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami oraz zadań określonych w ustawach 
w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Zadania Komisji określone zostały w art. 38a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2020 r. poz. 920 z późn. zm.). 
Zgodnie z art. 38a ust. 5 i ust. 6 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym (Dz. U. 
z 2020 r. poz. 920 z późn. zm.), oraz Zarządzeniem Starosty Warszawskiego Zachodniego Nr 6/2019 z dnia 
17 stycznia 2019 roku zmieniającym Zarządzenie Nr 17/2018 z dnia 16 marca 2018 roku, w dniach 8 lipca oraz 
27 października odbyły się posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, zwany dalej KBiP. 

- Na posiedzeniu KBiP dnia 8 lipca 2021 r. zostały poruszone następujące tematy: 

1) Sytuacja Covid-19 w powiecie. 

2) Zagrożenia związane z ASF, wścieklizną i ptasią grypą. 

3) Zagrożenie pożarowe w lasach. 

4) Realizacja programu „Bezpieczne wakacje”, ze szczególnym uwzględnieniem dzikich kąpielisk. 
Przedstawienie wytycznych GIS, MZ i MEN dla organizatorów wypoczynku letniego dzieci i młodzieży 
w 2021 roku. 

5) Nowelizacja Powiatowego Planu Zarządzania Kryzysowego, w tym załączników funkcjonalnych (planów 
działania poszczególnych służb i inspekcji) na wypadek wystąpienia sytuacji nadzwyczajnych lub 
kryzysowych. 

- Ponadto posiedzenie KBiP zostało połączone z posiedzeniem Powiatowego Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego, zwany dalej PZZK, powołanego Zarządzeniem  Starosty Warszawskiego Zachodniego 
Nr 23 / 2021 z dnia 10 marca 2021 r., który brał czynny udział w omawianiu ww. tematów. 

- W posiedzeniu brali również udział goście tj.: 

1) Grzegorz Kondracki –  Przedstawiciel Kampinoskiego Parku Narodowego; 

2) Jacek Piłkowski – pracownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Spraw Obronnych; 

3) Ewelina Degowska – Sekretarz Powiatu. 

- Przewodniczący komisji posiedzenie rozpoczął od przywitania wszystkich zebranych członków KBiP, 
PZZK oraz gości. 

- Po krótkim omówieniu porządku obrad zapytał czy ktoś chciałby zgłosić uwagi, w związku z brakiem 
uwag przeszedł do omówienia pierwszego punktu. 
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1) Sytuacja Covid-19 w powiecie. 

- Przewodniczący komisji oddał głos Pani Anecie Hennel – Dyrektorowi Powiatowej Stacji 
Sanitarno – Epidemiologicznej w Powiecie Warszawskim Zachodnim.  Pani Aneta Hennel 
poinformowała że w marcu 2021 roku odnotowano znaczny wzrost zachorowalności na 
COVID-19 w Powiecie Warszawskim Zachodnim. Doszło do około 200 zakażeń 
koronawirusem.  Kwiecień i maj 2021 roku był już miesiącem spokojniejszym, zachorowalność 
zeszła  praktycznie do zera.  W czerwcu wykryto wirusa u 24 osób oraz odnotowano dwa zgony  
w wyniku zakażenia COVID-19.  Na dzień 7 lipca 2021 r., od początku pandemii na terenie 
Powiatu zakażonych było 11 978 osób, z czego zmarło 179 osób, w stosunku do skali 
ogólnopolskiej zachorowalność  w Powiecie Warszawskim Zachodnim wynosiła 1,5%.  
Przewodniczący komisji zapytał o średnią wykonanych szczepień na terenie Powiatu.   Pani 
Dyrektor poinformowała że nie posiada średnich danych ponieważ wgląd ma tylko do osób 
zaszczepionych które przebywały na izolacji i kwarantannie.  Głos w sprawie zabrał 
pełnomocnik ds. zdrowia Pan Wiesław Kamiński, który poinformował że dostęp mają właśnie 
do pojedynczych przypadków. Statystyki są robione ogólnie, czyli ilość szczepień wykonanych 
w danym regionie.  Pan Sylwester Bartosik zadał pytanie odnośnie metod leczenia w przypadku 
zachorowania.  Pan Wiesław Kamiński odpowiedział że należy stosować tylko leczenie 
objawowe, niestety na wirusa nie odnaleziono jeszcze lekarstwa. Jedynym racjonalnym 
postępowaniem jest szczepienie.  W związku z brakiem pytań przewodniczący przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 

2) Zagrożenia związane z ASF, wścieklizną i ptasią grypą. 

- Przewodniczący komisji oddał głos Panu Stanisławowi Chrzanowskiemu przedstawicielowi 
Powiatowego Inspektoratu Weterynarii.  Pan Stanisław Chrzanowski nawiązał jeszcze do 
koronawirusa, i poinformował że są prowadzone badania psów, kotów i norek odnośnie 
przenoszenia wirusa, w wyniku których ustalono że zwierzęta mogą zarazić się wirusem. Po 
czym przeszedł do omówienia sytuacji ASF. W Powiecie Warszawskim Zachodnim od dwóch 
lat nie stwierdzono u dzików zakażeń ASF. Gospodarstw na terenie powiatu jest 6, gdzie 
w sumie jest 120 - 130 świń. Nadal jednak jest prowadzona akcja ulotkowa uświadamiająca 
rolników o możliwości zakażenia.  Przewodniczący poprosił jeszcze o kilka słów odnośnie 
ptasiej grypy.  Pan Stanisław Chrzanowski powiedział, że na szczęście ptasia grypa nas 
nie dotknęła,  po czym krótko omówił sposób postępowania w przypadku wystąpienia 
zakażenia.  Jeśli chodzi o wściekliznę, to na terenie Powiatu zostały zaszczepione lisy. Aby 
sprawdzić czy akcja szczepionkowa była skuteczna, zostało odstrzelonych 24 lisów do badania.  
W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu. 

3) Zagrożenie pożarowe w lasach. 

- Przewodniczący oddał głos Komendantowi Państwowej Straży Pożarnej dla Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego.  Pan Robert Nowakowski za pozwoleniem przewodniczącego 
przedstawił krótkie sprawozdanie odnośnie pandemii COVID-19.  Poinformował że od 
1 stycznia do 6 lipca br. odnotowano 3 730 różnego rodzaju akcji  i wyjazdów m.in. dowóz 
seniorów oraz osób niepełnosprawnych na szczepienia, transport maseczek, środków do 
dezynfekcji, dostarczanie żywności i wody osobom przebywającym  na kwarantannie, 
wspomaganie zespołu ratownictwa medycznego.  Zagrożenie pożarowe w lasach i ilość akcji 
wyjazdowych uzależniona jest od aktywności ludzi oraz od klimatu. W porównaniu do roku 
poprzedniego zaobserwowano spadek ogólnych zdarzeń o 15% w związku zmniejszą 
aktywnością ludzi podczas pandemii. Według codziennych raportów o bieżącym stopniu 
zagrożenia pożarowego lasu na  terenie całego województwa stwierdzono brak zagrożenia 
pożarowego lasu.  Przewodniczący poprosił Pana Grzegorza Kondrackiego – Przedstawiciela 
Kampinoskiego Parku Narodowego.  Od początku 2021 roku odnotowano 4 zdarzenia na 
terenie Kampinoskiego Parku Narodowego, trzy z nich były w Powiecie Nowodworskim 
w gminie Leoncin, jeden najpoważniejszy miał miejsce 10 czerwca w miejscowości Grabina, 
gmina Leszno, spaliło się wtedy ponad 1,5h lasu, przyczyna nieznana.  Przewodniczący 
przeszedł do kolejnego punktu. 
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4) Realizacja programu „Bezpieczne wakacje”, ze szczególnym uwzględnieniem dzikich kąpielisk. 
Przedstawienie wytycznych GIS, MZ i MEN dla organizatorów wypoczynku letniego dzieci i młodzieży 
w 2021 roku. 

- Przewodniczący oddał głos Pani Anecie Hennel - Dyrektorowi Powiatowej Stacji Sanitarno – 
Epidemiologicznej.  Pani Dyrektor poinformowała że wytyczne sprowadzają się do dezynfekcji, 
zachowania dystansu, przeprowadzania szkoleń dla pracowników.   Jeśli chodzi o nasz powiat 
to w tym sezonie letnim 2021 do bazy MEN zgłoszono 58 turnusów w ramach akcji letniego 
wypoczynku i tą akcją zostanie objętych 2631 dzieci. Wypoczynek zgłosiły 32 instytucje, 
w tym 15 szkół podstawowych, 2 świetlice gminne, ośrodek dla niewidomych w Laskach, 
4 kluby sportowe, 9 firm komercyjnych. Przedstawiciel  Powiatowej Stacji Sanitarno – 
Epidemiologicznej skontrolował 10 placówek, podczas kontroli nie stwierdzono zastrzeżeń.   
Pani Dyrektor poprosiła Panią Kierownik Higieny Komunalnej o zabranie głosu odnośnie 
kąpielisk.  Pani Kierownik poinformowała o obowiązkach organizatorów w ramach nadzoru nad 
bezpiecznym wypoczynkiem dzieci i młodzieży w okresie letnim jak i zimowym, jeśli 
odpoczynek jest organizowany nad wodą to podstawowym obowiązkiem jest utworzenie 
miejsca kąpielisk, co niestety jest często pomijane.  Przewodniczący poprosił o zabranie głosu 
Pana Wojciecha Turka – Komendanta Powiatowego Policji w sprawie problemów z którymi 
spotyka się policja oraz z innymi zdarzeniami.  Przewodniczący komisji w związku z innymi, 
nagłymi obowiązkami zmuszony był opuścić posiedzenie komisji w związku z czym przekazał 
dalsze prowadzenie Panu Tomaszowi Szachowskiemu – Naczelnikowi Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego i Spraw Obronnych.  Komendant poinformował że policja odnośnie 
bezpieczeństwa nad wodą prowadzi bardzo dużo działań związanych z bezpieczeństwa nad 
wodą czy bezpiecznymi wakacjami.  Nad jeziorkiem Dziekanowskim wyznaczone były tzw. 
czarne punkty, prowadzone  są kontrole dzikich kąpielisk aby zapobiegać utonięciom. 
W ramach bezpieczeństwa  na drodze przeprowadzane są kontrole autokarów i innych środków 
transportu.   Głos zabrał również Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej, który 
poinformował że na terenie powiatu powstał wydział prewencji społecznej, czyli taka 
działalność prospołeczna, edukacyjna. Powstała również sala edukacyjna „Ognik”,  która na 
początku września zostanie otwarta dla wszystkich szkół powiatu dla których będą prowadzone 
zajęcia nie tylko z zagrożeń pożarowych ale i pierwszej pomocy.   Na koniec Pan Tomasz 
Szachowski apelował do służb o szczególną uwagę jeśli chodzi  o zbiornik wodny tzw. 
Glinianki w Błoniu. Nie ma tam wyznaczonego kąpieliska a zdarzają się sytuację, że dzieci 
z pomostu skaczą do wody.  W związku z brakiem pytań Pan Tomasz Szachowski przeszedł do 
kolejnego punktu. 

5) Nowelizacja Powiatowego Planu Zarządzania Kryzysowego, w tym załączników funkcjonalnych (planów 
działania poszczególnych służb i inspekcji) na wypadek wystąpienia sytuacji nadzwyczajnych lub 
kryzysowych. 

- Pan Tomasz Szachowski poinformował, że dokonana została nowelizacja planu zarządzania 
kryzysowego, która została przekazania do uzgodnienia do Mazowieckiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Warszawie.   Zastępca Przewodniczącego zwrócił się z prośbą o współpracę 
do poszczególnych służb, które w poprzednich latach do poprzedniego planu przygotowywały 
swoją dokumentację, która już jest bardzo nieaktualna i którą trzeba uaktualnić.  Pan Tomasz 
Szachowski podziękował za obecność, uwagi oraz udział w dyskusji po czym zakończył obrady 
komisji. 

- Na posiedzeniu KBiP dnia 27 października 2021 r. został poruszony następujący temat: 

1) Bezpieczeństwo na drogach w Powiecie Warszawskim Zachodnim. 

- W posiedzeniu brali również udział goście tj.: 

1) Krzysztof Turek – Radny Powiatu; 

2) Wojciech Turek – Komendant  Powiatowy Policji dla Powiatu Warszawskiego Zachodniego; 

3) Mieczysław Wójcik – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych; 

4) Marek Tymoftyjewicz – pracownik Zarządu Dróg Powiatowych; 
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5) Aneta Hennel – Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej; 

- Przewodniczący komisji Jan Żychliński posiedzenie rozpoczął od przywitania 
wszystkich zebranych członków KBiP oraz gości.  Przewodniczący przed 
przejściem do punktu porządku obrad poprosił Panią Anetę Hennel  o przekazanie 
krótkiej informacji na temat COVID – 19 w powiecie.  Pani Dyrektor 
poinformowała że na dzień 26.10.2021 r. na izolacji domowej przebywało 
188 osób, plus 9 było hospitalizowanych.   Od początku pandemii jeżeli chodzi 
o zgony to było 1,5% zgonów w stosunku do osób które zachorowały. Zakażonych 
od początku pandemii było 12 331 osób z czego 182 osoby zmarły. Pani Dyrektor 
poinformowała że sytuacja pandemiczna w porównaniu z rokiem poprzednim jest 
podobna, czyli że w okresie letnim osób dodatnich było bardzo mało, a od końca 
września więcej osób zaczęło chorować. Szczególna zachorowalność wystąpiła 
w szkole w Starych Babicach 30 osób było chorych, 415 przebywało na 
kwarantannie.   Po krótkiej dyskusji przewodniczący poprosił jeszcze o zabranie 
głosu Komendanta Policji Pana Wojciecha Turka:  Komendant poinformował że 
policja cały czas kontroluje osoby przebywające na kwarantannie, pilnuje tego aby 
ludzie stosowali się do obowiązujących obostrzeń. 

- Przewodniczący Komisji podziękował za przekazane informację po czym 
przeszedł do proponowanego porządku obrad: 

1) Bezpieczeństwo na drogach w Powiecie Warszawskim Zachodnim. 

- Przewodniczący po krótkim wstępie poprosił o zabranie głosu Komendanta 
Policji Wojciecha Turka.  Komendant poinformował o strukturze etatowej 
komendy powiatowej, szczególnie zaznaczył zbyt małe zatrudnienie 
policjantów w powiecie.  Komendant przekazał swój głos Panu Dariuszowi 
Stepczyńskiemu, który przedstawił prezentację na temat: Bezpieczeństwa 
i porządku w ruchu drogowym na terenie działania Komendy Powiatowej 
Policji dla Powiatu Warszawskiego Zachodniego z siedzibą w Starych 
Babicach. 

- W prezentacji zostały omówione następujące punkty: 

1) Stan bezpieczeństwa ruchu drogowego na terenie działania Komendy Stołecznej Policji  za okres od 
01.01.2021 do 30.09.2021 w porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego. 

2) Zdarzenia drogowe na terenie powiatu na przestrzeni lat 2018 – 2021. 

3) Zdarzenia drogowe na terenie powiatu w okresie od 1 stycznia 2021 r. w porównaniu do okresu 
analogicznego roku ubiegłego. 

4) Wypadki drogowe na terenie powiatu w okresie od 1 stycznia 2021 r.  w porównaniu do okresu 
analogicznego roku ubiegłego. 

5) Wypadki drogowe na terenie powiatu i ich skutki w okresie od 1 stycznia 2021 r.  w porównaniu do okresu 
analogicznego roku ubiegłego. 

6) Wypadki drogowe na terenie powiatu w okresie od 1 stycznia 2021 r.  w porównaniu do okresu 
analogicznego roku ubiegłego z podziałem na miesiące. 

7) Kolizje drogowe na terenie powiatu w okresie od 1 stycznia 2021 r.  w porównaniu do okresu 
analogicznego roku ubiegłego z podziałem na miesiące. 

8) Wypadki drogowe na terenie powiatu w okresie od 1 stycznia 2021 r.  w porównaniu do okresu 
analogicznego roku ubiegłego z podziałem na dni tygodnia. 

9) Kolizje drogowe na terenie powiatu w okresie od 1 stycznia 2021 r.  w porównaniu do okresu 
analogicznego roku ubiegłego z podziałem na dni tygodnia. 

10) Wypadki drogowe na terenie powiatu w okresie od 1 stycznia 2021 r.  z podziałem na obszar. 

11) Wypadki drogowe na terenie powiatu w okresie od 1 stycznia 2021 r.  z podziałem na obszar. 
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12) Zdarzenia drogowe na terenie powiatu z uwzględnieniem pory dnia. 

13) Zdarzenia drogowe na terenie powiatu z uwzględnieniem rodzaju drogi. 

14) Zdarzenia drogowe na terenie powiatu z uwzględnieniem wyłącznie skrzyżowań. 

15) Kolizje drogowe na terenie powiatu z uwzględnieniem rodzaju zdarzeń. 

16) Kolizje drogowe na terenie powiatu z uwzględnieniem warunków atmosferycznych  w chwili zaistnienia 
zdarzenia. 

17) Wypadki drogowe na terenie powiatu z podziałem na rodzaj uczestnika. 

18) Wypadki drogowe na terenie powiatu z winy kierującego pojazdem. 

19) Kolizje drogowe na terenie powiatu z winy kierującego pojazdem. 

20) Kontrole drogowe realizowane przez policjantów WRD na terenie powiatu od 1 stycznia br. 
w porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego. 

21) Środki prawne stosowane wobec sprawców wykroczeń przez policjantów WRD  od 1 stycznia br. 
w porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego. 

22) Wybrane efekty pracy policjantów Wydziału Ruchu Drogowego. 

23) Wybrane efekty pracy policjantów Wydziału Ruchu Drogowego KPP. 

24) Wybrane efekty pracy policjantów Wydziału Ruchu Drogowego KPP. 

25) Liczba kontroli stanu trzeźwości kierujących pojazdami. 

26) Zadania realizowane przez policjantów Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji dla 
Powiatu Warszawskiego Zachodniego z siedzibą w Starych Babicach. 

27) Działania prowadzone przez Wydział Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji dla Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego z siedzibą w Starych Babicach. 

- Po krótkiej dyskusji na temat przedstawionej prezentacji 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych.  Pan Mieczysław Wójcik pokrótce poinformował 
o działaniach które najbardziej wpływają na bezpieczeństwo ruchu 
pieszych i kierujących pojazdami, o elementach bezpośrednio 
związanych z bezpieczeństwem ruchu drogowego oraz o podjętych 
działaniach w celu poprawy bezpieczeństwa jak i również poprawy 
organizacji ruchu drogowego. 

- W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący 
podziękował wszystkim zebranym i zakończył posiedzenie komisji. 

   

Starosta 
 
 

Jan Żychliński 
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